



Building a Europe
for and with children
Construire une Europe
pour et avec les enfants



CDENF/Bu(2025)PV04
Strasbourg, 14 November/novembre 2025

STEERING COMMITTEE FOR THE RIGHTS OF THE CHILD (CDENF)

COMITÉ DIRECTEUR POUR LES DROITS DE L'ENFANT (CDENF)

17th Bureau meeting / 17^{ème} *réunion du Bureau*

14 November 2025/14 Novembre 2025

Online / En ligne

Meeting report/*Rapport de réunion*

children@coe.int
www.coe.int/cdenf

STEERING COMMITTEE FOR THE RIGHTS OF THE CHILD (CDENF)	COMITÉ DIRECTEUR POUR LES DROITS DE L'ENFANT (CDENF)
Report of the 17 th Bureau meeting	Rapport de la 17 ^{ème} réunion du Bureau
1. Opening of the meeting The Chair, Ružica Boškić (Slovenia), opened the meeting and welcomed all Bureau members to the meeting.	1. Ouverture de la réunion La présidente, Ružica Boškić (Slovénie), a ouvert la réunion et souhaité la bienvenue à tous les membres du Bureau.
2. Adoption of the agenda and order of business The Bureau adopted the agenda as it appears in Appendix I.	2. Adoption de l'ordre du jour et de l'ordre des travaux Le Bureau a adopté l'ordre du jour tel qu'il figure à l'annexe I.
3. CDENF Subordinate bodies and groups 3.1. Committee of Experts on the prevention of Violence (ENF-VAE) The Bureau examined the proposals received from national Delegations following the call for nominations to fill the vacant position in the ENF-VAE. The Bureau commended the excellent qualifications of all candidates, and, based on the complementarity of expertise and on geographical representation among ENF-VAE members, agreed to propose ALMUDENA OLAGUÍBEL ECHEVERRÍA-TORRES (Spain) as new member of the ENF-VAE. The Bureau instructed the Secretariat to draw the attention of all CDENF members to the possibility of sending national representatives, at their own expense, to participate in the work of the ENF-VAE.	3. Organes et groupes subordonnés du CDENF 3.1. Comité d'experts sur la prévention de la violence (ENF-VAE) Le Bureau a examiné les propositions reçues par les délégations nationales à la suite de l'appel à candidatures afin de pourvoir le poste vacant au sein de l'ENF-VAE. Le Bureau a salué l'excellence des qualifications de toutes les candidates et, sur la base de la complémentarité des compétences et de la représentation géographique parmi les membres de l'ENF-VAE, a décidé de proposer ALMUDENA OLAGUÍBEL ECHEVERRÍA-TORRES (Espagne) comme nouvelle membre de l'ENF-VAE. Le Bureau a chargé le Secrétariat d'attirer l'attention de tous les membres du CDENF sur la possibilité d'envoyer des représentants nationaux, à leurs frais, pour participer aux travaux de l'ENF-VAE.
3. Any other business No further issues were raised.	4. Questions diverses Aucune autre question n'a été soulevée.
5. Dates and place of the next meetings The Bureau took note that its next meetings will be held on 9-10 April 2026 and on 24-25 September 2026 (place to be confirmed).	5. Dates et lieux des prochaines réunions Le Bureau a pris note que les prochaines réunions se tiendront, les 9-10 avril 2026 et les 24-25 septembre 2026 (lieux à confirmer).
6. Approval of the meeting report The meeting report was approved during the meeting by all members present.	6. Approbation du rapport de réunion Le rapport de la réunion a été approuvé durant la réunion par tous les membres présents.

Appendix 1

Agenda

Agenda Item	Working documents Reference documents
1. Opening of the meeting	
2. Adoption of the agenda and order of business: <u>Required action:</u> The Bureau is invited to review and adopt the present draft agenda and order of business of this Bureau meeting.	<u>Working document</u> CDENF/Bu(2025)OJ4 prov - draft agenda and order of business of the Bureau meeting
3. CDENF Subordinate bodies and groups	
3.1 Committee of Experts on the prevention of Violence (ENF-VAE) <u>Required action:</u> The Bureau is invited to: Propose one member among the experts proposed by Delegations following the call for nominations to fill the vacant position in the ENF-VAE	<u>Working documents</u> List of nominations for the Committee of Experts on the prevention of violence - CDENF-Bu(2025)04 (restricted) <u>Reference documents</u> Terms of reference of the ENF-VAE Working methods and workplan - ENF-VAE(2025)01
4. Any Other Business	
5. Date and place of the next meeting	<u>Dates proposal:</u> 9-10 April 2026 (date and place to be confirmed) 24-25 September 2026 (date and place to be confirmed)

Annexe 1

Ordre du jour

Point de l'ordre du jour	Documents de travail Documents de référence
1. Ouverture de la réunion	
2. Adoption de l'ordre du jour et de l'ordre des travaux : <u>Action requise</u> : Le Bureau est invité à examiner et à adopter le présent projet d'ordre du jour et l'ordre des travaux de la présente réunion du Bureau.	<u>Document de travail</u> • CDENF/Bu(2025)OJ4 prov - projet d'ordre du jour et de programme de travail de la réunion du Bureau
3. Organes et groupes subordonnés du CDENF	
3.1 Comité d'experts sur la prévention de la violence (ENF-VAE) <u>Action requise</u> : Le Bureau est invité à : proposer un membre parmi les experts proposés par les délégations à la suite de l'appel à candidatures afin de pourvoir le poste vacant au sein de l'ENF-VAE	<u>Documents de travail</u> Liste des candidatures pour le Comité d'experts sur la prévention de la violence - CDENF-Bu(2025)04 (restreint) <u>Documents de référence</u> Mandat de l'ENF-VAE Méthodes de travail et plan de travail - ENF-VAE(2025)01
4. Questions diverses	
5. Date et lieu de la prochaine réunion	<u>Proposition de dates</u> : 9-10 avril 2026 (date et lieu à confirmer) 24-25 septembre 2026 (date et lieu à confirmer)

Appendix 2 – List of participants	Annexe 2 – Liste des participants
<u>Bureau Members</u> Ružica Boškić (Chair of CDENF) Secretary / Ministry of Labour, Family, Social Affairs and Equal Opportunities Slovenia Solvor Bäcklund (Vice-Chair of CDENF) Senior Advisor The Norwegian Directorate for Children, Youth and Family Affairs Norway Alfredo Ferrante Excused Chief of Service Department for Family Policies Italian Presidency of the Council of Ministers Italy Marjo Malja Senior Ministerial Adviser, Social Affairs Ministry of Social Affairs and Health Finland <u>Secretariat of the Steering Committee for the right of the child (CDENF) - Children's Rights Division</u> Anne Kayser-Attuil Secretary of the CDENF Tanja Gerwien Co-Secretary of the CDENF Marie Stock Project Officer Audrey Winum Project Assistant Juliette Hudson Trainee	<u>Membres du Bureau</u> Ružica Boškić (présidente du CDENF) Secrétaire Ministère du Travail, de la Famille, des Affaires sociales et de l'Égalité des chances Slovénie Solvor Bäcklund (vice-président du CDENF) Conseiller principal Direction norvégienne des affaires de l'enfance, de la jeunesse et de la famille Norvège Alfredo Ferrante Excusé Chef de service Département des politiques familiales Présidence italienne du Conseil des Ministres Italie Marjo Malja Conseillère ministérielle principale, Affaires sociales Ministère des Affaires sociales et de la Santé Finlande <u>Secrétariat du Comité directeur pour les droits de l'enfant (CDENF) - Division des droits de l'enfant</u> Anne Kayser-Attuil Secrétaire du CDENF Tanja Gerwien Co-secrétaire du CDENF Marie Stock Chargée de projets Audrey Winum Assistante de projet Juliette Hudson Stagiaire